
„Ten týždeň bol 
fantastický, nie preto, 
že sme nechodili 
do základnej školy, 
ale sme stále spievali 
a nacvičovali v zuške... 
Aj keď boli decká z Poľska 
a Česka, rozumeli sme 
si, a s Maďarmi sme sa 
rozprávali po anglicky...“ 
s nadšením hovorí 
trinásťročná Zuzka, 
žiačka zušky o piatich 
dňoch, ktoré strávili 
pri nácvikoch piesni 
v štyroch jazykoch a pri 
inej tvorivej činnosti. 
A pokračovala tým, 
ako mnohí plakali, 
keď sa po spoločnom 
koncerte na námestí 
museli rozlúčiť. Utešovali 
sa, že sa predsa o rok 
zídu znova. Ostali im 
spomienky na celý život, 
kontakty a podpisy 
na tričkách... Bolo 
hrejivé pozorovať týchto 
tínedžerov, ako ich 
priateľstvo a umenie 
zblížilo. A najlepšie 
to vystihol aj Silvester 
Lavrík, režisér 
umeleckého programu 
festivalu Tu žijem, ktorý 
to prežíval spolu s deťmi, 
keď povedal, že to boli 
najlepšie investované 
verejné � nancie...
V piatok večer radosť pri 
pohľade na rozjásaných 
mladých ľudí striedal 
smútok z toho, že 
toto úžasné divadlo 
zblíženia národov 
najmä cez najmladšiu 
generáciu nemalo viacej 
svedkov z nášho mesta. 
Bánovčania ako bežní 
diváci akoby ohrdli 
svojimi hosťami... 

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Za vodu z havárie 
vodovodu zaplatia 
občania? 

Kultúrne leto je 
neodmysliteľnou 
súčasťou 
dovolenkovej 
sezóny v meste

Mierový beh - 
Peace run v sobotu 
9. júna o 14.00 h 
na námestí! 
Pridajte sa!

V týchto dňoch by mala 
začať rekonštrukcia 
ciest a chodníkov 

na uliciach, 
Novomeského 

a Husitská nová. 
Neparkujte tam 

a dodržujte dočasné 
dopravné značenie! 

Neprehliadnite!

Festival Tu žijem! 2018 s účasťou troch partnerských miest
Bánovské námestie v európskom duchu

V yvrcholením 
celotýždňových 

aktivít v meste, 
najmä v ZUŠ Dezidera 
Kardoša, a piatkového 
programu festivalu Tu 
žijem! 2018 na námestí 
bol spoločný koncert 
osemdesiatčlenného 
zboru mládeže zo 
štyroch krajín. 

Znel i  aj   pr íhovor y 
zástupcov partnerských 
samospráv – z  poľského 
Lublinieca, z  maďarského 
Ostr ihomu, z  česk ých 
Milotíc a  hostiteľského 
m e s t a  B á n o v c e  n a d 
Bebravou. Vedúci delegácií 
nám ďakovali za  vrúcnu 
pohostinnosť, za  skvelý 
p r o g r a m  a   ú ž a s n ú 
atmosféru na námestí, ktorú 
nepokazi lo ani počasie 
s  troškou osviežujúceho 
dažďa... (ab)

Viac o  festivale slovom 
i  obrazom v  budúcom 
vydaní Bánovských novín.

Na  foto zľava Silvester 
Lavrík, riaditeľ ZUŠ 
DK, Josef Levek, starosta 
obce Milotice, tlmoč-
níčka Barbora Schwar-
zová, dobrovolníčka, 
László Engelbrecht, zás-
tupca mesta Ostrihom 
pre zahraničné vzťahy, 
Mar ián Chovane c , 
bánovský pr imátor, 
E d w a rd  M a n i u ra , 
primátor Lublinieca 
a Simoneta Adamková, 
dirigentka a  pedago-
gička ZUŠ DK

 Foto: A. Borszéková   

Bánovce nad Bebravou
�ámestie �udovíta �túra
1. júna 2018

Európa pre ob�anov, Tu �ijem!2018 
festival kultúry, pohybu a �portu 

Liga zamestnávateľov 11:00 – 15:00 
 - severská chôdza, minifutbal
Bánovská šúľaná 14:00 – 16:00
 - kvalifikácia, finále
Ateliér tradičných a umeleckých 
remesiel 14:00 – 20:00
 - tvorivé dielne, benefičný predaj 
výrobkov
Okupácia mesta plastom 15:00
 - ekoperformens
Koncert pre Európu I 16:00 – 17:00
 - súčasťou podujatia je vernisáž 
sochárskeho sympózia HSS
Tu žijem 2018! 16:00 – 18:00
 - prezentácia športových, 
spoločenských a pohybových aktivít 
obyvateľov mesta
Som Európan? 17:00 – 18:00
 - panelová debata zástupcov 
jednotlivých miest, europoslancov
Som Európan! 18:00 – 20:00
 - prezentácia kultúrnych a 
umeleckých aktivít hostí a domácich
 - laudácio najúspešnejších domácich 
športovcov
 - primátori partnerských miest a 
reprezentanti európskych inštitúcií 
Európa pre občanov 20:00 – 21:00
 - spoločný spevácky koncert detských 
speváckych zborov partnerských miest
Billy Barman 21:30 – 22:30

Vážení a milí priatelia,

 prelom mája a júna už niekoľko rokov po sebe patrí v našom meste prezentácii toho 
najpodnetnejšieho, čo sa v oblasti spoločenských, kultúrnych, umeleckých a pohybových 
aktivít udialo. Venujú sa im u nás desiatky záujmových združení, spolkov a organizácií. 
A zakaždým ma dokáže prekvapiť, koľko úžasnej energie a obdivuhodného úsilia dokážu 
tieto spoločenstvá vynaložiť na to, aby sa nám tu žilo krajšie a radostnejšie.
Tento rok sa k nám pridajú priatelia z partnerských miest – Milotice z Českej republiky, 
Ostrihom z Maďarska, Lubliniec z Poľska. Každý z nich prinesie farby, chute a vône typické 
pre jeho región. Prídu sem folkloristi, remeselníci, umelci, aj občianski aktivisti, aby sme si 
spoločne uvedomili, že hoci nás delia stovky kilometrov, tieto vzdialenosti neznamenajú 
prekážku. Sú len podčiarknutím vzácnosti a inšpiratívnosti našich stretnutí. Sú takisto 
príležitosťou na prekonávanie otupujúcich stereotypov a každodennosti. Sú príležitosťou 
objavovať to, čo máme spoločné a príbuzné. Sú sviatkom.
Teším sa na výsledky spoločného úsilia žiackych a seniorských ekohliadok, ktoré 
odprezentujeme výtvarne poňatým performance nazvaným Mesto obsadili Plasty, som 
zvedavý na inšpirácie, ktoré vzídu z debaty českých, maďarských, poľských a slovenských 
občianskych aktivistov zaoberajúcich sa mnohými angažovanými témami – od 
enviromentálnych, cez medzigeneračné, občianske, až po európske témy. 
Som vyslovene zvedavý na výsledky sochárskeho sympózia, v rámci ktorého budú rezbári, 
kováči a sochári tvoriť trojrozmerné plastiky inšpirované hudbou, so zatajeným dychom 
čakám na spevácky koncert, ktorý pre nás budú týždeň pripravovať malí a mladí speváci zo 
všetkých zúčastnených krajín.
No predovšetkým sa teším na to, že sa opäť raz stretneme, aby sme si uvedomili, že sme síce 
predovšetkým Bánovčania, Lublinčania, Milotičania, Ostrihomčania, ale zároveň sme aj 
Európania a že Európa nie je Brusel ale každý jeden z nás.

Marián Chovanec, primátor Mesta Bánovce nad Bebravou.
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Ad: SOM občan, mám názor.... Stanovisko Ľudevíta Znášika
Pretože pani Hudecová 

nevyužila moju ponuku 
na  osobné stretnutie, som 
nutený reagovať na jej článok 
z  Bánovských novín č. 21 
voči mojej osobe, kde uvádza 
niektoré nepresnosti, ktoré 
ovplyvňujú celý význam 
článku. Neviem, ako prišla 
na to, že ju kritizujem za iný 
názor, ako mám ja. Keď 
som ju oslovil s  kolegyňou 
poslankyňou a  chceli sme 
vysvetliť, ako je to s  tým 
kosením v  mestských čas-

tiach, rázne nás odmietla, že 
ju nezaujíma náš názor. Čas 
ukázal, že kosiť sa v  meste 
(ne)oplatí. Za tie peniaze nie 
je záujem občanov prihlásiť 
sa kosiť. U nás, keby koscovi 
nepomáhal pri kosení 
jeden občan bez nároku 
na odmenu, tak jednu kosbu 
neuskutoční ani za  dva 
mesiace. Tiež poukazuje 
na  využívanie kultúrnych 
domov v mestských častiach 
(„Rovnosť po  bánovsky“). 
V Malých Chlievanoch vyu-

žívajú priestory kultúrneho 
domu na 90 % občania mesta 
a  bezplatne rôzne organi-
zácie, ktoré sú buď priamo 
financované z  mestského 
rozpočtu, alebo ich mesto 
� nančne podporuje. Keď je 
nejaký prenájom za úhradu, 
môžem všetkých občanov 
ubezpečiť, že finančné 
prostriedky sú riadne 
zaevidované pokladníkom 
a  sú použité výhradne 
na  kultúru a  údržbu 
mestskej časti. Aj v  meste 

využívajú rôzne športové 
a  spoločenské organizácie 
zariadenia mesta bezplatne. 
Pani Hudecová si sťažuje, 
ako som poškodil jej povesť. 
Najlepšie vystihol túto situ-
áciu jeden občan na sociál-
nej sieti, keď napísal, že 
najväčšiu škodu si robí ona 
sama negatívnym vyjadro-
vaním sa voči mojej osobe. 
Keby bola pani Hudecová 
ochotná dať si veci vysvetliť 
pri osobnom stretnutí 
s  poslancami a  nekomuni-

kovať len prostredníctvom 
médií, nemuseli sme dospieť 
k  takémuto písomnému 
„pingpongu“. Nikto pani 
Hudecovej neberie osobný 
názor, ale celá problematika 
mestských častí a  občian-
skych výborov je taká 
rozsiahla, že sa nedá skon-
centrovať do  niekoľkých 
čísel. Som aj naďalej naklo-
nený osobnému stretnutiu. 

 Ľudevít Znášik, 
 poslanec MsZ za mestskú

 časť Malé Chlievany

Poznámka 
Redakčnej rady 
Bánovských novín: 

Zverejnením stanoviska 
pána Znášika uzatvá-
rame zverejňovanie 
komunikácie oboch 
zainteresovaných strán 
– pána Znášika a  pani 
Hudecovej – na  túto 
tému. 

SOM občan, mám názor... 
Keď sa chce, dá sa to, preto ďakujem

Takto by sa v stručnosti 
dalo povedať na  margo 
organizátorov tohtoročného 
festivalu Tu žijem. Vlani 
som totiž po  jeho skončení 
napísal do  Bánovských 
novín názor, a  nie len môj, 
na  hlučnosť reproduko-
vanej hudby i  moderátor-
ských mikrofónov, ktoré 
na  námestí rušili v  Kostole 
Najs v äte j š e j  Troj ic e 
paralelne prebiehajúce 
bohoslužby. Súčasne som 

naznačil, ako sa kultúrne 
podujatia v nedávnej minu-
losti organizovali v  spolu-
práci s  kultúrnou komisiou 
mestského zastupiteľstva 
tak, aby sa bral ohľad aj 
na  duchovné potreby iných 
občanov mesta a  naznačil 
som potrebu vrátiť sa 
k  tejto praxi. (Veď Tu žijú 
aj oni!) Vyslúžil som si za to 
aj uznanie, no i  niekoľko 
posmešných reakcií na soci-
álnej sieti. Bol som teda 

zvedavý na  Tu žijem tohto 
roku. A bol som odhodlaný 
už nereagovať! Zostal som 
však veľmi milo prekva-
pený, aké ticho zavládlo 
na  námestí po  zazvonení 
zvončeka v  úvode večernej, 
prvopiatkovej omše! „Živo“ 
na  námestí sa spustilo až 
s východom prvých veriacich 
z brán kostola… Nepoznám 
pozadie príprav tohtoroč-
ného festivalu Tu žijem. 
Neviem čo a  kto všetko 

zavážil pri prípravných 
rokovaniach, aby sa našla 
vôľa rešpektovať aj potreby 
iných spoluobčanov počas 
bohatého programu festi-
valu. V každom prípade ale 
treba pochopenie a ústupok 
organizátorov vyzdvihnúť. 
Vidno, že keď sa chce, dá 
sa to! Preto ďakujem nielen 
za seba. Už aj preto, že treba 
reagovať nielen vtedy, keď 
nie sme s niečím spokojní… 

 V. Laluch

Okresná súťaž mladých 
zdravotníkov 
Regionálne kolo bude 20. júna 
na Námestí Ľudovíta Štúra

Diskusia za slušné
Bánovce a Slovensko 

Spoločný školský úrad 
Bánovce nad Bebravou 
s  Centrom voľného času 
v  spolupráci s  Územným 
spolkom Slovenského Čer-
veného kríža v  Topoľča-
noch zorganizovali 29. mája 
okresnú súťaž mladých 
zdravotníkov v priestoroch 
ZŠ Školská. Do  súťaže 
sa zapojilo 65 žiakov zo 
šiestich základných škôl 
z okresu - ZŠ Duklianska, 
ZŠ Školská, ZŠ Parti-
zánska, ZŠ Gorazdova, ZŠ 
Rybany, ZŠ s MŠ Uhrovec 
a  gymnazisti z  osemroč-
ného gymnázia. Súťažiaci 
vytvorili päť družstiev I. 
stupňa a osem družstiev II. 

stupňa. V  okresnej súťaži 
medzi družstvami mlad-
ších zdravotníkov zvíťazila 
ZŠ Školská, druhá bola 
ZŠ Partizánska a  tretia 
ZŠ Duklianska. V  staršej 
kategórii sa na  prvom 
mieste umiestnili gym-
nazisti, druhá bola ZŠ 
Školská a tretia ZŠ Rybany. 
Keďže v  tomto roku sa 
po prvýkrát v našom meste 
na  námestí uskutoční 
regionálne kolo 20. júna, 
mesto rozhodlo, že súťaže 
sa zúčastnia všetky spo-
mínané družstvá. Na súťaž 
pozývame všetkých obyva-
teľov mesta. 

  (sšú)

Prvá zo sľúbených 
diskusií miestnych organi-
zátorov Za slušné Slovensko 
sa uskutočnila 30. mája 
v  sále ZUŠ D. Kardoša. 
Diskusie na  tému Ako 
si predstavujeme slušné 
Bánovce a slušné Slovensko? 
sa za  Bánovce zúčastnili 
organizátori Eva Lavríková 
a Peter Králik, z Bratislavy 
prijali pozvanie Táňa Sedlá-
ková a Juraj Šeliga, diskusiu 
moderoval Samuel Marec. 
V  debate sme sa vrátili 

k začiatkom celého diania, 
snažili sme sa pomenovať 
zásady a  princípy, ktoré 
nás spojili a  spájajú, a roz-
právali aj o  nasledujúcich 
plánoch a  snahe pretaviť 
našu energiu z  „proti“ 
niečomu na  „za“ niečo. 
Do  diskusie sa zapojili 
aj diváci a  konkrétnymi 
pripomienkami a návrhmi, 
tak dali najavo, že im stav 
nášho mesta a našej krajiny 
nie je ľahostajný.  

 Tlačová správa ZSS

Klub dôchodcov na výlete v Levoči

Cestu v  autobuse 
23. mája do  Prešovského 
kraja nám, členom Klubu 
dôchodcov v  Bánovciach 
nad Bebravou, spríjemňoval 
cestu harmonikár Peter 
Laurinec. Seniori si zaspie-
vali a  ani sme sa nenazdali 
a  boli sme v  cieli nášho 
výletu. Do Levoče, patriacej 
do  zoznamu kultúrneho 
dedičstva UNESCO, sme 
vstupovali Košickou bránou. 
Mestské opevnenie má 
2500 metrov a z pôvodného 
sa zachovali dve tretiny. 

Autobus nám zaparkoval 
v  centre mesta a  v  tesnej 
blízkosti sa nachádzala 
Bazilika sv. Jakuba, kde sme 
mali zaistenú prehliadku. 
V bazilike sa nachádza naj-
významnejšie dielo Majstra 
Pavla - hlavný oltár, ktorý je 
najvyšší gotický oltár v celej 
oblasti gotického slohu. 
Svojou výškou 18,62 m 
a  šírkou 6,7 m zapĺňa 
priestor svätyne od podlahy 
až po  klenbu, komplet bol 
dokončený asi v  roku 1517. 
Nachádza sa tu veľa ďalších 

oltárov, skupiny sôch, súsoší, 
maľby po stenách, o ktorých 
nám veľmi zaujímavo 
rozprávala sprievodkyňa. 
Ďalšiu prehliadku sme mali 
dohodnutú v  historickej 
radnici, ktorá má tri expo-
zície a  patrí k  najnavštevo-
vanejším objektom v Levoči. 
Je jedna z  najkrajších 
a  najzaujímavejších stavieb 
tohto staroslávneho krá-
ľovského mesta. V  každej 
expozícii nás sprevádzala 
sprievodkyňa s  odborným 
a  veľmi zaujímav ým 

výkladom. I  keď sa seniori 
nachodili, boli spokojní, 
lebo počuli a  hlavne 
videli úžasné veci. Cestu 
nám opäť spríjemňovala 
harmonika a  spev našich 
seniorov. Predsedníčka 
Klubu dôchodcov Jozefína 
Horňaková poďakovala 
seniorom za  spoločne pre-
žitý príjemný deň, Petrovi 
Laurincovi za spríjemnenie 
cesty harmonikou a taktiež 
šoférovi za  bezpečnú jazdu 
a šťastný návrat domov. 

 Výbor Klubu dôchodcov 
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Námestie je krajšie
a voňavejšie

Zmena otváracích hodín
v zbernom dvore 

Už od  pondelka 
minulého týždňa začala 
úprava námestia, kde boli 
rozmiestnené veľké špe-
ciálne kvetináče s  kvetmi. 
Veríme, že budú esteticky 
naaranžované a  peknou 
vôňou spr íjemňovať 

pobyt v  centre. Ukončené 
boli už aj úpravy okolo 
pomníka Ľ. Štúra. Všetko 
je v  dosahu kamerového 
systému, takže mestská 
polícia bude mať všetko 
pod dohľadom... 

 Foto: A. Borszéková

Mesto  Bánovce nad 
Bebravou na  základe 
skutočností vyplývajúcej 
z prevádzkovania zberného 
dvora od  roka 2017 ozna-
muje občanov nášho mesta, 
že s účinnosťou od 1. júna 
2018 budú otváracie hodiny 
na zbernom dvore upravené 

nasledovne: v  pondelok 
bude zatvorený zo sanitár-
nych dôvodov a  v  sobotu 
bude otvorený v  čase 
od 8.00 do 14.00 h. V pra-
covných dňoch utorok až 
piatok ostávajú otváracie 
hodiny nezmenené od 7.00 
h do 17.00 h.  (MsÚ) 

Za vodu z havárie zaplatia občania?

Kultúrne leto v mestskom parku
je neodmysliteľnou súčasťou dovolenkovej sezóny

Prieskum ZMOS medzi samosprávami 

Z  iniciatívy primátora Mariána 
Chovanca sa 29. mája uskutočnilo 
stretnutie so zástupcami správcov 
bytových domov na  území mesta 
Bánovce nad Bebravou. Jeho dôvodom 
bolo riešenie vyrovnania záväzku 
za  vodu, ktorá unikla počas havárie 
zosileného vodovodného rádu na síd-
lisku Dubnička. Vodovodný rád je 
vo vlastníctve mesta a  v  správe spo-

ločnosti Byttherm s.r.o. V  dôsledku 
havárie bol obyvateľom dotknutých 
bytových domov vyúčtovaný nedo-
platok za nimi nespotrebovanú vodu. 
Keďže vedenie mesta si uvedomuje, že 
takýto postup voči vlastníkom bytov 
nie je správny, v predmetnej veci začalo 
konať. Prvým krokom bolo spoločné 
rokovanie, ktorého výsledkom bol 
prísľub primátora, že tento podnet 

bude riešiť na nadchádzajúcej mestskej 
rade. Mestská rada poverila primátora 
mesta rokovať s predstaviteľmi Zápa-
doslovenskej vodárenskej spoločnosti 
a  so správcom vodovodného rádu. 
Mesto hľadá najvýhodnejšie možné 
riešenie v  prospech dotknutých 
občanov. O  ďalších postupoch bude 
mesto občanov priebežne informovať. 

 Tlačová správa mesta

Kultúrne leto 2018 
otvoril primátor Marián 
Chovanec na  festivale 
Európa pre občanov – Tu 
žijem! 2018 veľkým kon-
certom v  zložení talentov 
z  Bánoviec, Milotíc, Ostri-
homu a Lublinieca (na foto). 
Ďalší program bude pre-
biehať v  mestskom parku, 
ktorý sa už 17. júna premení 
na otvorenú arénu. V nej sa 
so svojím pantomimicko- 

improvizačným predsta-
vením s  názvom Pri kase 
prestaví talentovaný herec 
Pavol Seriš. Jeho autorská 
komédia z  prostredia 
supermarketov, parodujúca 
dnešnú konzumnú spoloč-
nosť vám zaručene vykreslí 
úsmev na  tvári. Prvá júlová 
nedeľa bude patriť talento-
vaným deťom z  Tanečného 
štúdia Dancando a  Zák-
ladnej umeleckej školy 

D. Kardoša. Pokračovať 
budeme 8. júla koncertom 
dychovej hudby Kamarádi 
z  Hornej Súče a  22. júla 
jazzovo – swingovým kon-
certom v podaní kapely Blue 
Note Jazz Band z  Nového 
mesta nad Váhom v príjem-
ných letných rytmoch jazzu 
a  dixielandu. Po  dovolen-
kovej pauze sa 5. augusta 
môžeme tešiť na vystúpenie 
bánovskej hudobnej for-

mácie The Whiskey, ktorá 
nám zaspieva a zahrá známe 
hity vo vlastnom prevedení. 
A  aké by to bolo Kultúrne 
leto bez programu pre 
deti? Dvanásteho augusta 
privítame Detské divadlo 
Cililing so známou  roz-
právkou Kocúr v  čižmách. 
Pokračovať budeme 19. 
augusta programom Fol-
klórneho súboru Družba 
senior, v ktorom sa predvedú 
výborní folkloristi tancujúci 
v  súbore už 19 rokov. Záver 
Kultúrneho leta bude patriť 
hosťom z nášho partnerského 
mesta Kopřivnice, konkrétne 
Cimbálovej muzike Buriánek 
a  žiakom Základnej ume-
leckej školy Zdeňka Buriana 
v  Kopřivnici. Predstavenia 
Kultúrneho leta začínajú 
v  mesiacoch jún a  júl vždy 
o  18.30 h a  v  auguste už 
o  18:00 h. Tak nezmeškajte 
nič z bohatej ponuky a užite 
si naplno príjemné letné 
chvíle v  našom meste. 
 Zuzana Janáčová 
 riaditeľka MsKS

 Foto: A. Borszéková

Združenie miest a obcí 
Slovenska spúšťa prieskumy, 
ktoré realizuje vlastným 
technologickým riešením 
a  anketármi v  území. 
V  týchto dňoch prebieha 
prvý z prieskumov, ktorý je 
zameraný na  medziobecnú 
spoluprácu a agendu Smart. 
V  priebehu najbližších 36 
mesiacov tak zmapuje rôzne 
oblasti činnosti miestnej 
územnej samosprávy.

V  prvom, zo série 
prieskumov, sa zameriame 
na  to, v  čom vidia mestá 
a  obce prínos medzio-
becnej spolupráce, akým 
rozsa hom informáci í 
o  možnej spolupráci obcí 
disponujú. Zmapujeme, 
v  ktorých oblastiach parti-
cipujú samosprávy zaradené 
do  prieskumu   a  akým 
rozsahom informácií dispo-

nujú v oblasti agendy smart. 
Získame tak vstupné infor-
mácie dôležité na  to, aby 
sme vedeli, v čom považujú 
samosprávy medziobecnú 
spoluprácu za  prínosnú 
a  kde vidia prekážky na  jej 
podporu a  rozvoj. Zároveň 
budeme disponovať zák-
ladnými údajmi dôležitými 
na  získanie informácie 
o  aktuálnom vnímaní 
agendy smart, ako aj na prí-
pravu územia na  tzv. smart 
regióny.  

ZMOS už v  minulosti 
realizoval prieskumy, ktoré 
boli zamerané napríklad 
na  problematiku miestneho 
referenda, zhromaždenie 
obyvateľov obce, verej-
noprospešné činnosti, 
zabezpečovanie verejného 
poriadku prostredníctvom 
obecných polícií, ale aj 

na parkovaciu politiku, ener-
getiku a podobne. Na účely 
vlastných prieskumov 
si ZMOS s  podporou 
Európskeho sociálneho 
fondu v  rámci Operačného 
programu Zamestnanosť 
a  sociálna inklúzia cez 
národný projekt Budovanie 
kapacít na  úrovni miestnej 
územnej sa mospráv y 
vytvoril  vlastný so� vérový 
analytický nástroj na  zber, 
sumarizáciu a  vyhodno-
covanie dát a  teraz túto 
IT platformu a  skúsenosti 
využije na funkčnú re� exiu 
monitoringu procesov 
a  problémov komunálnej 
agendy. V  ostatných dňoch 
prebehla aktualizácia digi-
tálneho obsahu a  na  prácu 
s  týmto „elektronickým 
matrixom“ boli zaškolení 
koordinátori – anketári, 

ktorí budú metodickou 
podporou samosprávam 
zaradeným do  reprezen-
tatívnych vzoriek na  jed-
notlivé prieskumy. Výber 
miest a  obcí sa uskutoční 
na  štatistickom princípe 
zohľadňujúcom veľkostnú 
kategóriu samospráv y. 
Po zbere dát budú výsledky 
prieskumov spracované 
ako podklady na  ďalšiu 
prácu v  rámci národného 
projektu ZMOS s  názvom 
Modernizácia miestnej 
územnej samosprávy, ktorý 
realizujeme vďaka podpore 
z  Európskeho sociálneho 
fondu v  rámci Operačného 
programu Efektívna verejná 
správa. Prvý prieskum 
začal 21. mája 2018 a potrvá 
do  10. júna 2018 na  repre-
zentatívnej vzorke 450 obcí.
 (zmos)

L eto je spojené s príjemným oddychom a dobrou náladou. Tú určite 
budete môcť zažiť na podujatiach Kultúrneho leta 2018. Aj tento 

rok začíname už v júni... 
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Mladí redaktori s profesionálmi z Bratislavy

Dvojitý galakoncert jubilujúceho Dancanda

Do  Bánoviec zavítal 
bánovský rodák – redaktor 
Marek Gudiak z  hlavného 
spravodajstva TV Markíza. 
Spolu s ním prišli aj herec, 
moderátor Juraj Bača zo 
SND Bratislava, ktorý bol 
predsedom poroty, a  spe-
váčka i  herečka Natália 
Hatalová. Úlohou súťažia-
cich od osem rokov, rozde-
lených do  troch vekových 
kategórií, bolo spracovať 
päť až sedemminútovú 
reportáž - osobné svedectvo 
reportéra o  významných 
a  aktuálnych životných 
skutočnostiach, plasticky 
a  dramaticky zobrazených 
jeho videním a  cítením 
na vybranú tému – kultúra, 
šport, cestopis, moje mesto, 
alebo spracovanie projektu 
do  reportáže, či si zvolili 
vlastnú tému. 

V najmladšej kategórii 
do  desať rokov získali 
prvé miesto za  reportáž 
Lamy Alexandra Reháková 
a Liliana Pietriková, druhé 
miesto za reportáž Pavúčie 
slzy Paulína Selešová, 
Ladislava Lukášová, Timea 
Fusková, Nina Ambrusová 
a  tretie miesto za  reportáž 
Bosorky Rebeka Kováčová, 

Laura Kozačková, Emília 
Čmelová, ktoré zároveň zís-
kali špeciálnu cenu poroty 
za módnu prehliadku boso-

riek. V  druhej kategórii 
od  jedenásť do  dvanásť 
rokov zvíťazila reportáž 
Gauč od  „reportérok“ 

Mariny Bagin a Lary Stoši-
čovej, druhé miesto si vysú-
ťažila reportáž Bánovskí 
chlpáči a jej autori Martina 
Ščešňáková, Erika Ber-
noláková, So� a Sečanská, 
Martin Chochula, ďalšie 
druhé miesto udelila 
porota reportáži Srdiečko 
od  Janky Repovej a  tretie 
miesto reportáži Typológia 
športovcov, ktorej autormi 
boli Andrej Krajčo, Samuel 
Hainc, Martin Merka, Juraj 
Kramár. V  tretej kategórii 
získala prvé miesto reportáž 
Leafaward od  Nikoly 
Ružičkovej a  Kristíny Pie-
trikovej. Cenou GRAND 
PRIX bola ocenená 
reportáž Ako (ne)zbaliť 
chalana a  jej autori Ema 
Mikušová, Martina Jur-
číková, Viktória Petreje, 
Richard Hainc. Špeciálnu 
cenu za  námet a  dra-
maturgiu udelia porota 
reportáži Secondhand 
od  Emy Mikušovej a  Emy 
Hlaváčovej. Ceny diváckej 
poroty získali reportáže 
Gauč a  Srdiečko. Víťazné 
reportáže Lamy a  Gauč 
budú odvysielané v Bánov-
skej televízii.

  (r)

Až 150 vystupujúcich 
detí malých i väčších, priblí-
žilo bánovskému divákovi 
krásu tanečného umenia. 
Umenia, ktoré je zároveň 
drinou, zodpovednosťou, 
ale prináša potešenie 

nielen divákom, ale aj 
tanečníkom. Veľká tanečná 
rodina, vzácne priateľstvá, 
ktoré zvyknú vydržať celý 
život, zážitky, úspechy, 
vystúpenia... to všetko je 
Dancando, ktoré pôsobí 

ako občianske združenie 
v  priestoroch Základnej 
školy Jána Ámosa Komen-
ského v  Bánovciach nad 
Bebravou. Určite sú pre vás 
známe mená - Andrea Zná-
šiková, Dominika Mališová, 

Elizabeta Gajdošová, Jakub 
Šiko, Barbora Feníková 
či Zuzana Bachová. Sú to 
tréneri, ktorí sa tanečníkom 
rôzneho veku venujú. Počas 
galaprogramu históriu 
štúdia priblížili kreatívne 
videoprojekcie dvorného 
kameramana Milana Šika. 
Nádherné kostýmy, ktoré sa 
intenzívne šili päť mesiacov, 
zrealizovala kostymérka 
Zuzana Krištof íková, 
úžasnú náladu, emócie 
dotvorili svetlá a  kvalitné 
ozvučenie Romana a Juraja 
Jánošikových. Ako hostia 
vystúpili bývalé členky TŠ 
Dancando, v súčasnosti štu-
dentky tanečných konzer-
vatórií v Bratislave a Nitre, 
Alexandra Gloneková, 
Klára Filová a  Veronika 
Ondrušková s  tanečným 
partnerom Micha lom 
Gulanom. Narodeninová 
párty by nebola tou 
správnou párty bez torty 
na záver koncertu. Špeciál-
na  nekalorická torta pre 
tanečníkov ukryla v  sebe 
darček pre každého taneč-
níka. Tak, ak zahliadnete 
� alové postavičky v  našom 
meste s desiatkou na chrbte, 
budete ich vedieť správne 
zaradiť. Budú z  nášho 
bánovského tanečného 
štúdia Dancando.

 Text a foto: Dancando

Keď škola v noci nespí, 
ale cestuje v čase

Žiaci zo ZŠ Goraz-
dova zorganizovali 25. 
mája, z  piatka na  sobotu, 
pre prvákov Noc v  škole. 
Projekt o  cestovaní v  čase 
vznikol v  spolupráci devia-
takov s  pedagógmi. Malí 
nocľažníci s  netradičnou 
školskou výbavou – so 
spacákmi a karimatkami sa 
zložili vo svojich triedach. 
Cestovatelia, prichádzajúci 
z  rôznych historických 
období, si vybrali súťa-
žiacich a  vytvorili z  nich 
päť skupín. Malí faraóni, 
bojovníci, rytieri, šľachtici, 
králi a princezné si vytvorili 
svoje erby, vymysleli bojové 
pokriky a  noc plná aktivít, 
hier, súťaží a tanca sa mohla 
začať. Postupne prechádzali 
piatimi stanovišťami, v kto-
rých si preverili svoj dôvtip, 
vytrvalostné a silové schop-
nosti, tvorivosť i  tímovú 

spoluprácu. Vydanú energiu 
si doplnili úžasnými dobro-
tami, ktoré im do  batožiny 
nezabudli pribaliť ich skvelé 
maminy. Vynikajúca atmo-
sféra a  perfektná zábava 
pokračovala i počas večernej 
diskotéky. Náš ročníkový 
teambuilding skončil spo-
ločnou prípravou raňajok, 
rozcvičkou, pomocou pri 
zbalení prvákov a  spo-
ločnom uprataní použí-
vaných priestorov. Každý 
účastník si odniesol domov 
diplom za šikovnosť, odvahu 
a  statočnosť. Veríme, že 
takéto spoločné aktivity 
prinesú svoje ovocie a žiaci 
si z  našej školy odnesú 
nielen dobré vedomosti, ale 
i bohaté zážitky a úprimné 
priateľstvá. Aktivitu pozi-
tívne hodnotili i  mnohí 
spokojní rodičia. 

 Viera Švecová

Vyhlasovateľom a hlavným organizátorom 
súťaže mladých redaktorov je každoročne 

Základná umelecká škola Dezidera Kardoša 
s gesciou pedagogičky Zuzany Varhaníkovej 
a s podporou mesta. Siedmy ročník sa 
uskutočnil 23. mája v sále ZUŠ za prítomnosti 
47 žiakov a hostí – profesionálov, ktorí tvorili 
odbornú porotu. 

S lávnostný galakoncert Tanečného štúdia Dancando, ktoré oslavuje 
10. výročie úspešného pôsobenia v našom meste, zaplnil 27. mája 

sálu Domu kultúry do posledného miesta počas dvoch koncertov. Prvý 
slávnostne prišli otvoriť za vedenie mesta primátor Marián Chovanec 
a poslankyňa TSK a MsZ Rudolfa Novotná.

Na  foto odborná porota s  ocenenými redaktorkami 
Cenou GRAND PRIX Emou Mikušovou (vľavo) 
a Viktóriou Petreje, na foto chýbajú ocenení Martina 
Jurčíková a Richard Hainc Foto: ZUŠ
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Informačné centrum na námestí ponúka nové 
pohľadnice a  nové magnetky mesta i  ďalší 
bohatý sortiment darčekov, suvenírov a kníh!

Informačné centrum na námestí zároveň 
kopíruje dokumenty!

spoločnosť 5

Martin Škarba a Lucia Krchlíková
Matej Kšiňan a Jana Benkovská

Uzavreli manželstvo

 Spoločenská kronika

Nikolaj Masár
Marco Kachlár
Jakub Vőrős

Vladimír Zajac
Karin Daňovičová

Narodili sa

Jiří Ševčík *1953
Ján Trgiňa *1972
Mgr. Jaroslav Švajlen *1942

Opustili nás

Recitačný talent zo Špeciálnej ZŠ Radlinského
Mirka druhá na Slovensku 

Aj tento rok sa naši žiaci 
Špeciálnej základnej školy 
na  Radlinského ulici, víťazi 
školského kola - M. Rácová, 
P.  Facona, D. Šarayová, V. 
Verešová - usilovne pripra-
vovali, aby sa ich prednes 
uplatnil v  krajskom kole 
v Považskej Bystrici na súťaži 
pod názvom Otvorené srdcia. 

Najťažšie bolo prekonať 
počiatočný strach z  vystu-
povania, ale žiaci to úspešne 
zvládli a  dvaja z  nich - M. 
Rácová a P. Facona postúpili 
do  celoslovenského kola 
súťaže. To sa uskutočnilo 22. 
mája v Spišskej Novej Vsi pod 
názvom Gaňova Tarnava. 
Húževnatosť a svedomitá prí-

prava sa odrazila na tom, že sa 
štvrtáčka Miroslava Rácová 
prebojovala na krásne druhé 
miesto v  kategórii žiakov 4. 
až 6. ročníka. Talentovanú 
žiačku trpezlivo pripravovala 
pedagogička J. Štiglicová, 
ktorej sa tiež chceme poďa-
kovať za  úspešnú reprezen-
táciu.  (szš)

Premiéra novej hry DM Kalorik

Výstava výtvarných prác o závislosti 

V  piatok podvečer, 25. 
mája, sa konala premiéra 
novej divadelnej hry Divadla 
mladých Kalorik, pod 
názvom Dobrý deň, pán 
kolega... Po  ťaživej téme 
predchádzajúceho titulu 
o  transporte židovských 
dievčat, prišli tentoraz 
s vtipnou, satirickou sondou 
do  života jedného malého 
mestečka a  „naservíro-
vali“ nám ju s  ľahkosťou 
a  humorom im vlastným. 
Mladí herci nás, divákov, 
vtiahli do neľútostného pred-
volebného boja niekoľkých 
ambicióznych kandidátok 
a  jedného sebavedomého 
- mierne arogantného kandi-
dáta. Miestne � gúrky túžiace 
po moci nám odokryli svoje 
charaktery pri predvolebnom 
guláši a pálenke. Ako diváci 
sme sa aktívne zúčastnili 
volieb a dopadlo to tak, ako 
v  reálnom živote - náš kan-
didát neuspel.

Kým pri predstavení To 
je on, som si uvedomila men-
tálnu vyspelosť mladých ľudí 
stojacich na  javisku, pretože 

dokonale pochopili a precítili 
danú tému, tak v piatok som 
si zase uvedomila ich zmenu 
fyzickú. Pamätám si ich 
detské začiatky a dnes sú to 
už dospievajúce osobnosti, 
s  vlastnou prezentáciou 
svojich názorov. Zuzka 

Varhaníková opäť odviedla 
výbornú (nielen) režisérsku 
prácu. Na  konci predsta-
venia, okrem poďakovania, 
dostala kvet v  kvetináči 
- to aby videla, ako rastie. 
Symbolické prepojenie so 
skutočnosťou, ako pred jej 

očami vyrastajú a dospievajú 
mladí ľudia, ktorí už navždy 
zostanú ovplyvnení umením. 
Do  života si odnesú veľkú 
pridanú hodnotu, ktorú im 
nikto, v  žiadnych voľbách 
nezoberie. 

 Zuzana Bridová

Určite každý z  nás 
pozná najmenej jedného 
človeka, ktorý prepadol 
závislosti či už na  dro-
gách, alkohole, hracích 
automatov. Boj s  touto 
chorobou je nepredstavi-
teľne ťažký. Preto okrem 
odbornej lekárskej inter-
vencie pomáhajú pri liečbe 
organizácie, ktoré svojim 
klientom umožňujú nájsť 
cestu z  pekla závislosti. 
Občia nske zd r u ž enie 
Provital vzniklo v  roku 
1997. Odvtedy poskytuje 
resocia l i začné s lu žby 
a  sociálne poradenstvo. 
Problémy k l ientov tu 
riešia komplexne v  spo-
lupráci s  ich rodinami. 
Klienti Provitalu si osvo-
jujú stratené pracovné 
a  sociá lne zručnost i , 
ktorých cieľom je pripraviť 

sa na  „normálny“ život. 
Okrem toho, že sa venujú 
pracovným povinnostiam, 
je im poskytovaná psy-
choterapia, arteterapia, 
socioterapia, športové 
akt iv ity. V  mestskom 
kultúrnom stredisku je 
do  14. júna inštalovaná 
výstava výtvarných prác 
klientov resocializačného 
centra Provital. I  keď 
má komorný charakter, 
mnohé práce oslovia náv-
števníkov naliehavosťou 
svojej výpovede. Svoje 
diela tu vystavuje mladý 
ta lentovaný v ý tvarník 
pochádzajúci z  Kšinnej 
Martin Šiko. Do  svojich 
diel vkladá osobnú skúse-
nosť so závislosťou. Počas 
výstavy je organizovaná aj 
beseda s klientmi centra. 

 (bk) 

DM KALORIK a ich nová hra... Účinkujú: Martin Filo, Elly Jurčíková, Martina Jurčíková, 
Samuel Kluvánek, Viktória Petreje, Ema Hlaváčová, Richard Hainc, Ema Mikušová

...ani neviem, odkiaľ mám 
začať. Je dosť ťažké opísať 
pocit... ten by sa mal hlavne 
zažívať a  tak to bude len 
snaha, opísať vám ten môj, 
ktorý som mala v  piatok 
na  námestí. Na  tom inak 
šedom, betónovom mieste, 
ktoré v  mojich spomienkach 
z  detstva a  mladosti vyzerá 
úplne inak. A  práve tie 
spomienky sú dôvodom, že 
nechcem sama sebe priznať, 
že to námestie má za  istých 
okolností svoje čaro. A práve 
v piatok sa dostavil ten pocit. 
Neďaleko mňa prebiehala  
slovensko - maďarská debata 
o májovej bryndzi... za mnou 
česká skupinka popíjala 
pivo... a z pódia zneli poľské 
pesničky... 
Mesto žilo športom, tancom, 
diskusiami na  rôzne témy.  
Témy zbližujúce aj rozdeľu-
júce... európske aj lokálne. 
Celotýždňové snaženie  
vyvrcholilo  koncertom 
zboru, ktorý sa zlial v  jeden  
medzinárodný celok pod 
citlivou a  láskavou dirigent-
skou taktovkou Simonetky 
Adamkovej a  jej kolegov. 
Silný zážitok... a nielen môj. 
Znovu som si uvedomila, 
že hranice a  jazykové 

bariéry neexistujú... to len 
my sami si ich vytvárame 
v našich hlavách. Pokiaľ toto 
semienko poznania zasejeme 
už do detských dušičiek, tak  
svet má ešte nádej... a nádej 
má aj naše mesto, pretože je 
tu silná komunita a základňa 
ľudí, ktorým záleží na  tom, 
aby to tu žilo. A  verte, nie 
je to vždy ľahké. Existuje 
milión faktorov, ktoré 
ovplyvňujú výsledok akého-
koľvek snaženia... napríklad 
počasie. A aj to bolo v piatok 
milosrdné a  doprialo nám 
vychutnať si koncert skupiny 
Billy Barman. Tešila som sa 
- a nie zbytočne. „Barmani“ 
nesklamali a  roztancovali 
prítomných - vrátane mňa 
a  urobili príjemnú bodku 
za  prvým júnovým dňom.  
Spomienky sa menia. 
Námestie môjho detstva 
a  mladosti bolo iné...  a  iné 
budú spomienky týchto detí 
a  mladých... ktovie, možno 
si námestie budú pamätať 
práve také, aké bolo v  tento 
deň a večer.
Minulý rok som vám napí-
sala: „Tu žijem... tu pijem... 
tu sa smejem... smútim... aj 
tancujem... a je tu fajn.“ Stále 
to platí.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

na facebooku 

 Foto: DM Kalorik
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Dva letné tábory
 Klub slovenských 

turistov Bánovce nad 
Bebravou organizuje 
jubilejný 30. letný tábor 
od  8. do  15. júla na  chate 
Javorinka pri jazere 
Dubník v  Starej Turej. 
Vedúcim detského letného 
tábora je Marián Chovanec 
(0905 910 068), prihlášky si 
môžete vyzdvihnúť na sek-
retariáte primátora.

 Združenie kresťan-
ských spoločenstiev mlá-
deže - Oblastné centrum 
Bánovce nad Bebravou 
organizuje od  13. do  19. 
augusta tábor Peckoland 
pri Beckove. Všetky 
potrebné informácie zís-
kate na www.revolutionbn.
webnode.sk alebo na  čísle 
0907 500 590 u Petra Krá-
lika, vedúceho tábora.

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery

Ponuka na  nájom nebytového 
priestoru v  budove Domu služieb 
na Námestí Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánov-
ciach nad Bebravou:
  nebytov ý priestor 
n a c h á d z a j ú c i  s a 
na 1. nadzemnom podlaží  
s výmerou 20,24 m2. 
  nebytov ý priestor 
n a c h á d z a j ú c i  s a 
na 1. nadzemnom podlaží  
s výmerou  40 m2. 
  nebytov ý priestor 
n a c h á d z a j ú c i  s a 

na 1. nadzemnom podlaží  
s výmerou  54,02 m2. 
  nebytov ý priestor 
n a c h á d z a j ú c i  s a 
na 1. nadzemnom podlaží 
s výmerou  32,5 m2. 

Bližšie informácie 
získate na stránke mesta:  
www.banovce.sk 

Dve minivýpravy 
so šiestimi medailami 

V  poslednú májovú 
sobotu sa na  Slovensku 
uskutočnili dva medziná-
rodné turnaje. V Dunajskej 
Strede sa zišli starší, vyspe-
lejší zápasníci a v Moldave 
nad Bodvou zbierali nové 
skúsenosti najmenší prí-
pravkári. Na  oba turnaje 

vyslal Mestský zápasnícky 
klub po  troch zápasníkov 
a všetci si domov priniesli 
medailu. Sofii Múčkovej 
sa dokonca v  Moldave 
podarilo vybojovať aj titul 
najtechnickejšej zápas-
níčky turnaja.

  (aj,mu)

Richard Makýš je so sezónou spokojný, 
dorastenky sa spoja s Partizánčankami

Na favorita sme nastačili
Spartak Bánovce nad Bebravou – Lednické Rovne 1:3 (0:2) 

Hádzanárky majú 
sezónu za  sebou. Pri 
svojej premiére medzi 
najkvalitnejšími tímami 
česko – slovenskej ligy 
získali 7 bodov a  to za  3 
víťazstvá a  1 remízu. 
V  tabuľ ke MOL ligy 
obsadili predposlednú 12. 
pozíciu pred Trenčínom. 
Po  postupe do  národ-
ného play off nestačili 
na  staronového majstra 
Slovenska z  Michaloviec, 
v  súboji o  bronz podľahli 
Prešovčankám. Aká to 
bola pre naše hádzanárky 
sezóna a čo očakávať od tej 
nasledujúcej, sa dočítate 
v  rozhovore s  trénerom 
Richardom Makýšom. 

 Sezóna MOL ligy je 
za vami, ako ju hodnotíte? 

Pred sezónou bola 
naším cieľom záchrana. 
Nakoľko sa Partizánske 
do súťaže neprihlásilo, túto 
úlohu sme splnili v  pred-
stihu a mohli sme sa sústrediť 
na vyššie ciele, ktorými bola 
účasť v  play-o� . Aj keď sa 
našlo len veľmi málo opti-
mistov, ktorí by verili v náš 
postup do  bojov o  majstra 
Slovenska, kolektív vyvinul 
maximálne úsilie pre spl-
nenie tejto náročnej úlohy. 
Z  tohto pohľadu hodnotím 
sezónu pozitívne o  to 
viac, že sme hrali s  našimi 
odchovankyňami, ktoré 
vhodne doplnili tri dievčatá 
z Partizánskeho.
 Bolo veľmi náročné hrať 
s  najlepšími českými a  slo-
venskými tímami pre nás 
typickú útočnú hádzanú? 

Bolo len málo zápasov, 
v ktorých sme nepredviedli 
útočnú hru. Svedčia o  tom 
štatistiky, či už strelených 
gólov, alebo naše interné 
štatistiky evidujúce efekti-
vitu útoku. Aj so súpermi 
ako Most, Slavia či Micha-
lovce sme boli v  útoku 
viac ako 60 krát za  zápas. 
Limitovaní sme boli množ-
stvom technických chýb, 
ktoré sme s týmito súpermi 
vyprodukovali (v  priemere 
14 až 18 chýb), po  ktorých 
sme dostávali lacné góly 

z  protiútokov, čo skreslilo 
jednak konečný výsledok 
a zároveň aj našu úspešnosť 
nielen v útoku, ale následne 
i v obrane. Potvrdilo sa pra-
vidlo, že v takejto náročnej 
súťaži každú chybu zaplatíš 
gólom. 
 V národnom play o�  sme 
skončili na  štvrtom mieste, 
čo nám chýbalo k  zisku 
bronzových medailí?

Chýbalo nám viac 
psychických, ale aj fyzic-
kých síl. Sezóna bola dlhá 
a  veľmi náročná pre naše 
pracujúce a študujúce diev-
čatá. Okrem toho tri hráčky 
z Partizánskeho a tri od nás 
hrali striedavo MOL ligu 
a prvú ligu. Na záverečnom 
vyhodnotení sme sa však 
s dievčatami zhodli na tom, 
že v  budúcej sezóne, 
v  prípade účasti v  play 
off, zabojujeme o  vyššie 
priečky, pretože kolektív 
v súčasnom zložení má pri 
získaných skúsenostiach 
na viac. 
 Naďalej badáte u  mla-
dých hádzanárok výkon-
nostný rast?

Veľký progres zazna-
menala osemnásťročná 
brankárka Alžbeta Bežová, 
ktorá sa postupne zlepšo-
vala a v play o�  nastupovala 
do  bránky v  pozícii jed-
notky. Nebola to však len 
ona, ale aj ostatné mladé 
hráčky na čele s dvojičkami 
Obstovými, Kaja Matu-
šincová, Zuzka Galková, 
Saša Ráciková, Maťa Hull-
manová z  Partizánskeho, 
ktoré predvádzali výborné 
výkony, vďaka ktorým sa 

dostali aj do  reprezentač-
ných výberov (Galková 
- kadetky, K. Obstová 
a Matušincová - juniorky).
 Viac ako polovicu sezóny 
ste sa mohli spoľahnúť 
na  kvality Klaudie Mich-
novej. Aký veľký bol jej 
prínos pre tím? Uvidíme 
ju v  bánovskom drese aj 
v nasledujúcom ročníku?

Klaudia je „srdciarka“, 
ktorá pre hádzanú obetuje 
maximum. Bola mojou pre-
dĺženou rukou na  ihrisku, 
dok á z a la  pot ia h nuť 
kolektív v  rozhodujúcich 
fázach zápasov a  čo bolo 
pre mňa najpodstatnejšie, 
nehrala „na vlastné tričko“, 
ale sa snažila mladé hráčky 
okolo seba usmerniť, odo-
vzdať im svoje skúsenosti 
a čo najviac ich naučiť. Bol 
to jej prvý angažmán mimo 
Partizánskeho a myslím si, 
že tak ako ona dala nášmu 
družstvu veľa, tak isto aj 
účinkovanie v  Bánovciach 
bolo pre ňu samotnú 
prínosom, čoho dôkazom 
je opätovná pozvánka 
do  reprezentácie. Ako 
tréner dúfam, že v  našom 
klube vydrží čo najdlhšie.
 Čo očakávate od  sezóny 
2018/2019?

Podľa posledných správ 
by sa počet slovenských 
účastníkov nemal zmeniť, 
takže boja o  záchranu sa 
nemusíme báť a  môžeme 
sa sústrediť na súboj o play 
o� . Verím, že dievčatá si 
uvedomili náročnosť súťaže 
a  v  nasledujúcej sezóne 
budú pracovať hlavne 
na  zlepšení svojej fyzickej 

pripravenosti aj individu-
álne, čo je pri súčasnom 
amatérskom statuse klubu 
nevyhnutné. Očakávam, 
že naša hra by mala byť 
po získaných skúsenostiach 
takticky na  vyššej úrovni, 
s  kvalitnejšou obranou 
a menším počtom technic-
kých chýb. Veľa očakávam 
aj od  dorasteneckej fúzie 
s  Partizánskym, ktorá, 
dúfam, prinesie výkon-
nostný rast ďalších dievčat, 
vďaka spoločnej účasti v  I. 
lige mladších a  starších 
dorasteniek. V  uplynulej 
sezóne sme mali veľkú 
oporu okrem mesta 
a  sponzorov aj v  našich 
fanúšikoch a prajem si, aby 
nám zostali naďalej verní 
a podporovali nás na našej 
ceste za úspechmi.
 Čo čaká dievčatá počas 
prípravy na novú sezónu?

Jún bude mesiacom 
oddychu. Od  júla začí-
najú dievčatá intenzívnu 
fyzickú prípravu pod 
vedením Nikoly Lechovej 
v  jej športovom centre, 
ktorá bude podľa plánu 
doplnená individuálnymi 
tréningami. Predpokladaný 
začiatok hernej prípravy je 
30. júla. V rámci nej plánu-
jeme aj krátke sústredenie, 
tri - štyri priateľské zápasy, 
dva turnaje vonku a  záver 
prípravy ukončí tradičný 
domáci turnaj O  pohár 
partizánskej brigády Jana 
Žižku 25. augusta. Súťaž 
začína o  týždeň neskôr 1. 
septembra.
 Leto je príležitosťou 
na  zmeny v  kádri. Aká 
je momentálna situácia 
na  strane príchodov 
a odchodov? 

Teraz nevieme, čo bude 
so zranenými hráčkami 
Ha lmovou, Hanovou 
a  Hrubou. Ostatné hráčky 
prejavili záujem hrať 
za  Bánovce aj v  budúcej 
sezóne. Z  dorastu pre-
radíme podľa potreby 
do  kádra žien dve - tri 
hráčky a  rokujeme, samo-
zrejme, s ďalšími posilami, 
ktoré by boli prínosom pre 
náš klub.  (aj)

Oklieštená zostava tré-
nera Slováka sa o  prekva-
penie 32. kola nepostarala. 
Hostia boli počas celého 
stretnutia futbalovejší, no 
pozorná obrana našich 
ich polhodinu drža la 
na  dištanc.  Prvá chyba 

našich futbalistov prišla 
v  32. minúte a  Detko ju 
bez zaváhania potrestal. 
Družina spartakovcov sa 
z  úvodného gólu nestihla 
ani spamätať a  Krištof 
upravil stav stretnutia 
na  0:2. Keď  krátko 

po  prestávke pridal Pišta 
tretí gól hostí, o  víťazovi 
stretnutia bolo prakticky 
v  predstihu rozhodnuté. 
V  78. minúte sa o  čestný 
úspech našich futbalistov 
postaral Mrocek, upravu-
júci na konenčných1:3. 

G ó l y :  7 8 . M r o c e k 
– 32.Detko, 33.Krištof, 
55.Pišta. Zostava Spar-
taka Bánovce: Kopčan 
– Minárik, Láska, Tabak, 
Mrocek, Zita, Zajac, Halás, 
Chrenko, Bakši, Turoň.  

 (aj, rd)
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Mladí hasiči do šestnásť rokov bojovali o postup 
 Na územnom – okresnom kole 

hry mladých hasičov Plameň  26. 
mája na  ihrisku v  Podlužanoch 
sa predstavilo v  plnej paráde 
27 družstiev z  celého okresu. 
Tento rok je výnimočný tým, že 
najlepší postupujú na  krajské 
a celoslovenské kolo.

V úvodnom nástupe sa mladým 
hasičom prihovoril starosta 
obce Podlužany Pavel Miksa, 
tajomník Územného výboru DPO 
SR v  Bánovciach nad Bebravou 
Peter Morávek a  predsedníčka 
komisie mládeže Mária Gunišová, 
ktorá bola i  predsedníčkou 
sčítacej komisie. Po  vyžrebovaní 

štartovných čísiel začali burácať 
prvé motorové čerpadlá. Úlohou 
detí bolo dostať vodu z  blízkej 
nádrže, za  použitia spomínaného 
motorového čerpadla, pod obsluhou 
mladého hasiča, do  prúdnic 
útočného vedenia a  zostreknúť 
terče. Ďalšiu hodnotenú disciplínu 
tvorila štafeta na  400 metrov. Tá 
bola rozdelená do  ôsmich úsekov 
z  technickými prostriedkami, 
ktoré museli deti správne použiť. 
Prelezenie dva metre vysokej 
rebríkovej bariéry, preskakovanie, 
podliezanie, umiestnenie hadice, 
či hasiaceho prístroja na podložku, 
spájanie hadice, či našróbovanie 

sacieho koša na  nasávaciu hadicu.
Technicky najzložitejší bol 
posledný úsek, v  ktorom súťažiaci 
musel pospájať dve hadice, napojiť 
na rozdeľovač a zapojenú štafetovú 
prúdnicu preniesť za cieľovú čiaru. 
Dosiahnuté časy z oboch disciplín sa 
sčítavali a odpočítavali sa výhodové 
body za  vek, aby i  najmenší mali 
nárok na výhru. Najnižší súčet bol 
víťazným. Súťažili osem a päťčlenné 
kolektívy. Medzi dievčenskými 
osemčlennými družstvami bola 
najlepšia Libichava, druhá Žitná 
– Radiša a  tretia Kšinná. Pri 
chlapcoch boli prvé Podlužany, 
druhé Zlatníky a  tretí Uhrovec. 

Náš okres budú reprezentovať 
na  krajskom kole v  Bystričanoch 
chlapci z  Podlužian a  dievčatá 
z  Libichavy. Päťčlenné kolektívy 
dievčat mali poradie - Dvorec, 
Kšinná a  Bánovce nad Bebravou, 
u chlapcov - Podlužany, Dvorec 
a  Miezgovce. Mimo postupového 
hodnotenia prebiehali aj preteky 
jednotlivcov z  družstiev, ktoré 
súťažili na  50 metrovej dráhe. Tu 
museli odniesť dve hadice, napojiť 
na rozdeľovač a spojiť s prúdnicou. 
Za  túto disciplínu získavali deti 
výkonnostné triedy.

Patronát nad územným 
kolom súťaže drží Územná 

o r g a n i z á c i a  D o b r o v o ľ n e j 
požiarnej ochrany v  Bánovciach 
nad Bebravou, ktorá zabezpečila 
i  občerstvenie zdarma pre 
všetkých súťažiacich a rozhodcov. 
Zároveň bola v yhodnotená 
i výtvarná súťaž, ktorá bola tento 
rok na tému Požiar v domácnosti. 
Súťaž Plameň dokázala, že 
dobrovoľníci v bánovskom regióne 
majú vynikajúcich nástupcov. 
Na  druhej strane - záujem iných 
detí športovať, nielen v hasičskom 
športe, má znižujúci trend. 
A  všetci tušíme, kde môže byť 
problém... 

 (vd), foto: Martin Hanko

Futbalisti ZŠ Komenského víťazmi kraja

Olympijský víťaz Matej Tóth medzi školákmi

Dvadsiateho tretieho 
mája sa prepisovali histo-
rické štatistiky Základnej 
školy J. A. Komenského. 
Chalanom z  druhého 
stupňa pod vedením 
učiteľa Ľubomíra Bacha 
sa podaril husársky kúsok 
– stali sa víťazmi kraja, 
čím si zabezpečili postup 
medzi najlepších osem 
družstiev na Slovensku.

Nenápad ná pa r t ia 
okolo kapitána Patrika 
Guniša prekvapi la už 
na  okresnom kole, kde 

chlapci dokázali prejsť 
základnou skupinou bez 
prehry, no a  v  strhujúcom 
finále so ZŠ Partizánska 
(1:1) rozhodli až pokutové 
kopy. Na  okresnom kole 
sa najviac strelecky darilo 
Andreasovi Fraňovi, vo 
� nálovom zápase skóroval 
žolík z  lavičky Lukáš 
Valjent. Regionálne kolo 
si zahrali víťazi okresov 
Bá novce ,  Pa r t i z á nske 
a Prievidza. V prvom zápase 
chalani narazili na domácu 
ZŠ Energetikov z Prievidze, 

ktorú dokáza l i zdolať 
gólmi Fraňa a Kyselicu 2:1. 
V druhom zápase so ZŠ R. 
Kaufmana z Partizánskeho 
už bolo jasné, že na postup 
postač í  aj  bezgólov ý 
výsledok. 

Krajského kola, ktoré 
sa konalo v  Trenčíne, sa 
zúčastnili víťazi regiónov 
P r i e v i d z a ,  Tr e n č í n 
a  Považská Bystrica. Prvý 
duel sme odohrali so ZŠ 
Melčice - Lieskové. Dva 
presné zásahy agilného 
Fraňa nás priviedli k dôle-

žitej výhre 2:0. V  zápase 
o  postup sme sa stretli so 
ZŠ Gorazdova z  Púchova, 
no a  tu si futbalové nádeje 
nedarovali ani centimeter 
ihriska zadarmo. Ešte 
v prvom polčase sa Púchov-
čanom podarilo streliť gól, 
no nezlomili sme sa a gólom 
Kyselicu, po hrubom faule 
na  Fraňa, sme sa dopra-
covali až k  pokutovým 
kopom. Za  zmienku stojí, 
že vo vyrovnávajúcom 
góle „mal opäť prsty“ žolík 
z  lavičky Lukáš Valjent. 

Pokutové kopy sme preme-
nili všetky tri - Tretinár, 
Kyselica,  Guniš, pričom 
súper z Púchova raz zaváhal, 
a tak sme sa mohli tešiť zo 
zaslúženého postupu. Našu 
školu i mesto Bánovce nad 
Bebravou reprezentovali: 
Patrik Guniš, Andreas 
Fraňo, Denis Tretinár, 
Jakub Kyselica, Stanislav 
Zita, Dávid Hulák, Lukáš 
Valjent a Adam Jaroš. Ďalšie 
boje budú pokračovať 6. 
júna v  Považskej Bystrici. 
Držte nám palce!  (zš)

Športový deň – to je 
super deň, pretože sa neu-
číme a  súťažíme v  rôznych 
športových disciplínach. 
Ale keď to je športový deň 
s Matejom Tóthom v našej 
škole - to je už iná radosť, iný 
level! Dňa 29. mája navštívil 
našu školu ZŠ Komenského 
a  zapísal sa do  našej kro-
niky olympijský víťaz v Riu 
v  chôdzi na  50 km Matej 
Tóth. Človek plný pokory, 
skromnosti a ochoty urobiť 
čokoľvek pre naše deti. 
Dosiahol úžasné výsledky 
na  športovom poli, ale 
tie sa neodrazili na  jeho 
úprimnom vystupovaní 
s veľkým úsmevom na tvári. 
Získal titul Slovenský špor-

tovec roka 2016, majster 
sveta v  chôdzi na  50 km 
z  MS 2015 v  Pekingu, 
viacnásobný olympionik 
a  slovenský atlét roka 
a  slovenský reprezentant 
v  chôdzi na  20 a  50 km. 
Riaditeľ školy Martin 
Slovák privítal milého 
hosťa a vyslovil veľký obdiv 
nad jeho vytrvalosťou, 
úspechmi a  poďakovanie, 
že si našiel čas. Žiaci prvého 
stupňa pripravili Matejovi 
milé privítanie športovo 
l a d enou  b á sn ič kou 
a kyticou kvetov.

Jednotlivé ročníky 
súťažili v  behu a  odštar-
toval ich práve Matej Tóth. 
Pozorne sledoval na trati ich 

vytrvalosť a  snahu vyhrať. 
Veď kto by nechcel dostať 
diplom z  jeho rúk? Áno, 
všetkým víťazom odovzdal 
diplom aj sladkú medailu 
práve tento výnimočný 

športovec. Záver stretnutia 
patril, samozrejme, auto-
gramiáde a  spoločnému 
fotografovaniu, ktoré aj 
napriek horúčave a  pokro-
čilému času neodmietol ani 

jednému žiakovi. Vyslovil 
radosť aj zo skutočnosti, že 
práve v našej škole v Bánov-
ciach nad Bebravou pracuje 
jeho Športová akadémia 
Mateja Tótha. (zš)

Behať je zdravé 
Behať je zdravé tréning otuží
Prevetrá pľúca beh zdraviu slúži
Beh v lese lúkou na brehu rieky
Vzduch čerstvý dušu osvieži

Magická sila v behu sa skrýva
Na celom svete bežcov pribúda
Beh s kamarátmi k nálade pridá
Slovo ku slovu cesta ubieha

Radosť z pohybu technika kroku
Sila muskulov ženie dopredu
Sila a vôľa bežec ju vníma
Odolnosť zdravia krokmi pribúda

Nestratiť kontakt v čele sa držať
Do cieľa zrýchliť nasadiť � niš
Beh nie je drina človeka baví
Prebehne cieľom šťastný usmiaty

Behy priateľstva maratón mieru
Palmy víťazstva radosť roznesú
Kto ešte váha kde hľadať zdravie 
Pridá sa k bežcom behať je zdravé  
 Milan Podlucký

Cvičenie seniorov 
v Centre voľného času

Klub dôchodcov Bánovce 
nad Bebravou cvičí každý 
utorok od 15.00 do 17.00 h 
v  CVČ pod vedením 
odbornej cvičiteľky. Infor-
mujte sa v KD na Farskej. 
Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce cvičí každý 
piatok v CVČ, cvičenie je 
rozdelené na dve skupiny: 
od 13.00 h – menej náročné 
cviky, od 14.00 h – klasické 
cvičenie. Cvičiť môžu 
od  13.00 h aj zdravotne 
postihnutí seniori. Infor-
mácie v  Centre voľného 
času pred cvičením. 
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INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE 

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, obchod@kulturabn.sk 

NA CELOROČNÚ REKLAMU
do 8200 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: NEZÁVÄZNÉ INFO: 

Anjelikovo 
pozýva 
na výlet 
do Bojníc

Materské centrum 
Anjelikovo organizuje 
v  piatok 22. júna výlet 
do Bojnického zámku 
na predstavenie Ako išlo 
vajce na vandrovku... 
Viac na internete www.
mcanjelikovo.sk, FB... 


